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                                            P R O T O K Ó Ł  NR XXXI/13 

z sesji Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 28 listopada  2013r. 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń  Urzędu Miejskiego Wąsosza .Rozpoczęła się o 
godz. 10.00  i trwała do 12.30 
Na sesji obecnych było 15 wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu . 
 
                                                             Lista obecności radnych to zał. Nr 1 

Ponadto w sesji udział  wzięli  : 

1. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2. Marcin Koziński – Z-ca Burmistrza 
3. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
4. Maria Michta – sekretarz Gminy, 
5. Paweł Niedźwiedź- Wicestarosta Powiatu Górowskiego 
6. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz,       

 
                                      Lista obecności  stanowi zał. nr 2 

7. Sołtysi wsi . 
                                            Lista  obecności  sołtysów to zał. Nr 3 

Razem w sesji udział wzięło 43  osób.    

Ad 1. Otwarcie sesji. 

 XXXI sesję Rady Miejskiej Wąsosza otworzył i  prowadził  Pan Zdzisław Nicpoń – 
Przewodniczący Rady .Stwierdził  prawomocność obrad , powitał gości zaproszonych  
radnych i   sołtysów . Zwrócił się do radnych o zgłoszenie propozycji do porządku 
obrad. Radni nie zgłosili  uwag do porządku obrad. .  

P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Wąsosz.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Górowskiemu.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu Gminy Wąsosz” 
8. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania opisu granic obwodów głosowania 

do stanu faktycznego w mieście Wąsosz. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania opisu granic okręgów wyborczych 

do stanu faktycznego w mieście Wąsosz 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy  

Wąsosz na lata 2013-2023. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2013r. 
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12.  Informacje Przewodniczącego  
13. Odpowiedzi na interpelacje. 
14.  Wolne głosy i wnioski. 
15.  Zakończenie 

 
                                                                                             Porządek to zał. nr 4    
Ad 2. Przyjęcie protokołów z poprzednich  sesji. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XXX  sesji Rady Miejskiej 

Wąsosza odbytej w dniu 30 września  2013r. był wyłożony do wglądu radnych w 

biurze rady  i do tego protokołu radni nie wnieśli uwag. Zwrócił się do radnych o 

zgłaszanie ewentualnych uwag na tej  sesji  lecz nikt nie miał zastrzeżeń wobec tego 

stwierdził przyjęcie protokołu Nr XXX/13 sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

Ad 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Macjej Kutzmann –zam Gola W-  na drodze powiatowej przed Golą W. była 
naprawiana dziura w drodze lecz  bezskutecznie ponieważ sposób naprawy 
polegający na  zasypaniu tłuczniem nie zdał egzaminu ponieważ samochody 
rozjeździły to i nadal dziura stwarza  niebezpieczeństwo. 
Drugą sprawę jaką poruszył radny  dotyczy nagminnych kradzieży na wsiach. 
Trzecia sprawa dotyczy niesprawnego jednego punktu oświetlenia solarnego  
 
Radna Kondracka Ewa- zam. Czeladź Wielka-  
Kiedy będzie naprawiona droga w Kowalowie? 
Kiedy będą wycięte krzaki przy drodze do Czeladzi W. 
Jeden solar uliczny w Stefanówce nie działa, 
W Czeladzi Wielkiej załamała się  część chodnika i jest niebezpiecznie w tym 
miejscu. 
 
 
Ad 4 .Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

W okresie międzysesyjnym wydanych zostało 11 Zarządzeń Burmistrza. Z zakresu 

budżetu i spraw finansowych : dnia 7 listopada 2013r. przedłożono  Radzie Miejskiej 

Wąsosza projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Wąsosz na lata 2014-2024 celem uchwalenia oraz przesłano Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej we Wrocławiu  do  zaopiniowania. Kolejnym Zarządzeniem 

przedłożono projekt budżetu gminy Wąsosz na rok 2014 wraz z uzasadnieniem oraz 

materiałami informacyjnymi Radzie Miejskiej z wnioskiem o uchwalenie oraz 

przesłano Regionalnej Izbie Obrachunkowej we Wrocławiu w celu zaopiniowania. 

Dnia 7 listopada 2013 wprowadzono zmiany w budżecie gminy Wąsosz na 2013r. a 

dotyczyły one przeniesienia środków między paragrafami w pomocy materialnej dla 

uczniów oraz obiektach sportowych. Zarządzeniem z dnia 19 listopada  2013r. 

wprowadzono zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2013r. a dotyczyły one zwiększenia  

dochodów i wydatków w kwocie 9.000 zł z tytułu dotacji na wypłatę dodatków w 

wysokości 250 zł miesięcznie na pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym 

wymiarze czasu pracy, realizującego pracę socjalną w środowisku w roku 2013 

zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego .Przeniesiono też środki między 
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paragrafami w następujących rozdziałach: urzędach gmin, szkołach podstawowych, 

zasiłkach rodzinnych, pomocy społecznej. Ponadto przeniesiono środki z rezerwy 

ogólnej na wydatki w obiektach sportowych. Zarządzenia z zakresu mienia 

komunalnego dotyczyły:,  przeprowadzenia w dniu 11 grudnia 2013r.  ustnego 

ograniczonego przetargu na sprzedaż nieruchomości tj.  12 działek o łącznej 

powierzchni 2,0738 ha położonych w obrębie Wąsosza . Przetarg został ograniczony 

do właścicieli lub użytkowników wieczystych nieruchomości bezpośrednio 

sąsiadujących z nieruchomością gminną. Kolejne Zarządzenie dotyczyło sprzedaży 

w drodze bezprzetargowej na rzecz  dotychczasowego najemcy lokalu mieszkalnego 

położonego w Wąsoszu przy ul. Łąkowej 3 . Dnia 20 listopada 2013 postanowiono 

sprzedać w drodze przetargu ustnego ograniczonego nieruchomość w granicach 2 

działek o pow.0,41 ha położoną w Zbakowie Dolnym Przetarg został ograniczony do 

właścicieli  nieruchomości bezpośrednio sąsiadujących z nieruchomością gminną 

(brak drogi dojazdowej). Wyceniono te działki na kwotę  16.548 zł  .Kolejne 

zarządzenie dotyczyło sprzedaży w drodze przetargu działki niezabudowanej  o pow. 

0,4038 ha położonej w obrębie Wąsosz w okolicy ul. 24-stycznia i ulicy Chrobrego . 

Wartość działki 55.000 zł  +VAT. Dnia 26 listopada 2013r. postanowiono nabyć 

nieodpłatnie od Agencji Nieruchomości Rolnych OT we Wrocławiu drogi dojazdowej 

w obrębie wsi Kamień Górowski. W Kamieniu Górowskim otrzymamy 80 % 

dofinansowania  od drogi powiatowej do budynków które przejęła gmina w 

2004r(czworaki). Zarządzenia z zakresu spraw organizacyjnych obejmowały : 

określenia maksymalnego miesięcznego wynagrodzenia kierowników jednostek 

budżetowych oraz zakładów budżetowych gminy Wąsosz.. Kolejne zarządzenie z 

dnia 20 listopada 2013r. obejmowało zmiany do regulaminu wynagradzania 

pracowników Urzędu Miejskiego. Zmiana dotyczyła przyznania dodatku specjalnego 

na czas nie dłuższy niż  1 rok. 

                                                                                             Informacja to zał. nr 5. 

Ponadto Pan Burmistrz poinformował zebranych ,że  gmina Wąsosz złożyła ofertę na 

1200 ton i wpłaciła wadium do przetargu na zakup frezu asfaltowego  

zaplanowanego na  3.12.2013. Frez pochodzi z dróg DK-36 należących  do Krajowej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad we Wrocławiu . Cena za tonę 16,27 zł. Po 

odbytym przetargu  będziemy transportować ten frez  i w pierwszej kolejności będzie 

przeznaczony na wyrównanie zniszczonych dróg Ostrawa, Zbaków Górny . Kolejna 

informacja dotyczy uroczystego 11 listopada Święta  Niepodległości w Wąsoszu ,  w 

którym wzięli udział dyrektorzy szkół , młodzież. Ponownie podziękował Dyrektorowi , 

nauczycielom i  dzieciom z PSP Pobiel za część artystyczną na tej uroczystości oraz 

obecnym dyrektorom i dzieciom innych szkól z terenu gminy. Kolejna informacja 

dotyczyła scalania gruntów w Zbakowie Dolnym i Zbakowie Górnym. Te wsie 

uzyskają około 6 mln zł na remonty dróg 7 km . Większość tych dróg będzie o 

nawierzchni asfaltowej . Realizacja rozpocznie się w 2014r Te wsie zostały 

zgłoszone przez Gminę do scalania gruntów. Podziękował rolnikom Zbakowa za 

zgodność a radnemu Jackowi Chorostkowskiemu za ogromną pracę i trud by to się 
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udało. Kolejną  wskazaną wsią do scalania gruntów jest Lubiel , lecz to rolnicy z 

Lubiela muszą zdecydować czy przystępują do tego przedsięwzięcia tym bardziej ,że 

są tam grunty zalewowe.  Następnie Pan Burmistrz ustosunkował się do dróg 

powiatowych , które miały być remontowane. Odczytał pismo GDDKiA, z którego 

wynikało że remont dróg Jemielno-Wasosz, Wodniki- Pobiel      jest niezwykle 

złożony i w okresie najbliższych  8 miesięcy będzie to możliwe w 2014r w II połowie. 

Burmistrz dodał, że znając realia najprawdopodobniej wykonanie tego remontu w 

2014r  jest wątpliwe. W związku z tym odcinek w Kowalowie będzie wykonany przez 

gminę do 5.12.2013 w kwocie 70.000 zł ze względu na zagrożenie zdrowia i życia 

ponieważ stan jest krytyczny,. Natomiast odcinek w Pobielu to powiat może podjąć 

próbę i złożyć wniosek do TWOGR  i wówczas jest możliwość dofinansowania lecz to 

powiat musi wystąpić z wnioskiem. 

Następnie głos zabrał Pan Paweł Niedźwiedź  Wicestarosta Powiatu., który 

poinformował zebranych o szpitalu, a mianowicie Powiatowym Centrum Opieki 

Zdrowotnej  w Górze. Rada Powiatu podjęła decyzję 20 listopada  o zbyciu tej  spółki 

na rzecz prywatnego inwestora. To zbycie  100 udziałów w spółce poniżej wartości 

nominalnej . Za  1 udział firma proponuje 241 zł za wszystkie udziały na wartość 

5.002.919 zł . Dnia 21 września  2012r Rada Powiatu wyraziła zgodę na zbycie 

udziałów PCOZ w Górze . Rada ustaliła dwa sposoby zbycia udziałów. Jeden w 

drodze przetargu publicznego . Taki przetarg  odbył  się  i nie zgłosił się nikt 

ponieważ udziały do nabycia były po 100 % wartości  udziału czyli 1  po 500 zł i 

łącznie była to kwota 10,5 mln zł. W wypadku nie wyłonienia  zwycięscy przetargu 

przystąpiono do drugiego etapu, a mianowicie  przetargu w trybie rokowań na 

podstawie publicznego zaproszenia . Wystąpiono do wszystkich gmin powiatu o  

składanie ofert na nabycie udziałów. Zgłosiły się 4 podmioty : Grupa” Nowy Szpital” 

Spółka ze Szczecina,  Leszczyńskie Centrum Medyczne „Ventriculus” ,  Polskie 

Centrum Zdrowia  – Grupa Kapitałowa  Wrocław i Zespól Opieki Zdrowotnej  z 

Głogowa i ta czwarta grupa ze względów formalnych nie została zakwalifikowana do 

dalszych rokowań. Powołano 7 osobowy  zespół negocjacyjny : Piotr Wołowicz, 

Paweł Niedźwiedź,  Wiesław Pospiech , Marek Hołtra ,Ludwik Skoczylas, Renata 

Torz- radca prawny i  przedstawiciel spółki  consultingowej „Invest” przygotowującej 

dokumenty do sprzedaży. W wyniku negocjacji i rozmów zespół negocjacyjny   

wybrał Polskie Centrum Zdrowia S.A  z Wrocławia. Przygotowany został projekt 

umowy gdzie  zawarto warunki sprzedaży  . PCZ z Wrocławia zarządza 4 szpitalami 

ma uzdrowiska i posiada przychodnie medyczną oraz  hurtownię farmaceutyczną. 

Spółka ta jest przygotowana też  do  zmiany ustawy  na ubezpieczenia prywatne i 

medyczne . Kapitał założycielski spółki wynosi  około 366 mln zł. Spółka jest 

notowana na giełdzie i wartość giełdowa wynosi 1.6 mld zł   Jest to jedna z 

największych spółek na Dolnym Śląsku i swoim zasięgiem obejmuje Dolny Śląsk i 

Opolszczyznę. Rada powiatu  podjęła decyzję o zbyciu udziałów poniżej wartości 

nominalnej tj za ponad  5mln zł . Pojawiają się różne  informacje ,że ma być tylko  

Zakład Opieki Leczniczej, a wszystko pozostałe ma być zlikwidowane. W umowie jest 

zagwarantowane ,że przez okres 10 lat spółka  nie zmieni ilości oddziałów i nie 
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zmieni profilu działania , a może go poszerzyć o dodatkowe usługi. PCZ będzie 

chciało otworzyć przychodnię przyszpitalną oraz otworzyć dużą ilość poradni,  co też 

może się wielu osobom nie podobać.  Spółka ma zamiar zainwestować w szpital 

minimum 5 mln zł w okresie najbliższych 4 lat . Kto był ostatnio w szpitalu to wie  ile 

on wymaga inwestycji i  nakładów. Na koniec III kwartału dotychczasowa  spółka 

szpitalna wykazała 710.000 zł straty i to organ założycielski-powiat będzie musiał  tą 

stratę pokryć, ale rok się jeszcze nie zakończył czyli ta strata na pewno będzie 

większa. Ponadto umowy z NFZ na kontrakt na  kolejny rok jest mniejszy o 250.000 

zł.  Nośniki energii i paliwa  wzrastają czyli strata może być jeszcze większa. 

Sprzedaż jest rozbita na 8 rat i pierwsza płatność ma być w tym roku,  a odsetki na 

poziomie WIBORu -12 miesięcznego  Sprzedaż szpitala jest podyktowana tym, że 

powiatu nie stać na utrzymywanie tego szpitala w takim stanie, a mieszkańcy byli 

zadowoleni tym bardziej ,że nie ma uregulowanej sprawy z kuchnią, która wymaga 

remontu, co określają nowe przepisy wchodzące w 2016r. Kolejnym niezbędnym 

remontem jest dach szpitala. Wiem, że jest prowadzona akcja referendalna odnośnie 

przeprowadzenia referendum w sprawie  zbycia udziałów szpitala po obniżonej 

cenie. Nie wiem jak odniesie się wojewoda do tego faktu ponieważ decyzja o 

sprzedaży już zapadła.  

Dyskusja : 

 Radny Kutzmann - Kiedy nastąpi podpisanie umowy ? 

 P. Niedźwiedź -Oczekujemy , na decyzje wojewody na  złożone zastrzeżenie  trzech 

radnych P. Józefiaka , P. Zagrobelnego i  P. Kalinowskiego  w sprawie  uchwały o 

decyzji na sprzedaż udziałów. Jeżeli wojewoda odpowie  to wówczas będzie 

finalizowana sprzedaż. 

Jakie były inne oferty ? 

Pan Niedźwiedź -  Jeżeli chodzi o inne oferty to nie mogę  oficjalnie mówić o 

szczegółach ponieważ  sprzedaż jeszcze się nie zakończyła,  ale mogę stwierdzić 

,że  najkorzystniejszą była oferta PCZ Wrocław ze względu na cenę  oraz to, że 

spółka zamierza inwestować w ten szpital. Udało się też wynegocjować większą 

cenę o 700 .000 zł  bo oferowano 4,2 mln zł, . Udało nam się wynegocjować wiele 

innych zapisów miedzy innymi  oprocentowanie, zabezpieczenie na udziałach spółki,  

które będą zbywane procentowo  tj. po 7 latach zostaną udziały uwolnione . 

Radna Kondracka Ewa – czy będą zwolnienia  pracowników w szpitalu ? 

 Pan Niedźwiedź - Spółka PCZ gwarantuje ,że pracowników będzie tyle ilu wymagają 

przepisy do prowadzenia tej działalności. Spółka  zrobiła rozeznanie i nie stwierdziła 

przerostu zatrudnienia  personelu średniego, na pewno ruchy będą w administracji 

bo firma prowadzi administracje centralną. W Środzie Śl. jak przejmowano szpital to 

doszło do zwolnienia około 40 osób po pewnym czasie wznowiono zatrudnienie  w 

większym wymiarze. Spółka wychodzi z założenia ,że jeżeli ktoś będzie chciał 
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pracować to na pewno będzie . Ja osobiście uważam ,że sprzedaż szpitala to jedyna 

dobra decyzja  i jestem w stanie wytłumaczyć się z każdego mojego ruchu w tej 

decyzji. 

Lorenc B.- co będzie z pogotowiem ratunkowym ? 

W tej chwili pogotowie obsługuje szpital we Wschowie. Szpital ma kontrakt do końca 

2012 lecz aneksowano usługi do końca 2013. Nowy właściciel dysponuje 

kilkunastoma karetkami i tylko czeka na rozstrzygnięcie nowego  konkursu na 

pogotowie i wówczas  gdyby wygrał konkurs karetki wróciłyby do szpitala i tak być 

powinno.  . W tej chwili w szpitalu nie ma karetek tylko są te, które służą do 

transportu chorych. Do funkcjonowania obecnego pogotowia są zastrzeżenia  bo 

wpływają skargi  do wojewody  i to może też mieć znaczenie  przy wyborze w  

nowym konkursie.  Oprócz 5 mln złotych za szpital to spółka może pokryć straty jakie 

wygenerowane zostały w tym roku. 

Radny Chorostkowski- czy są jakieś zabezpieczenia umowy jeżeli spółka odstąpi od  

prowadzonej działalności ? 

Pan Niedźwiedź- oczywiście są zabezpieczenia w postaci kar za ewentualnie 

zlikwidowanie jednego oddziału wynegocjowaliśmy kwotę 1mln zł bo spółka 

proponowała 100.000 zł. 

Pan Jacek Chorostkowski –cała sprawa zbycia udziałów o obniżonej wartości 

rozstrzygana jest  w dziwny sposób ponieważ na sesji Rady Powiatu w porządku 

obrad nie ma punktu dotyczącego zbycia udziałów, a w dniu sesji wprowadza się 

niespodziewanie  punkt do porządku obrad gdzie należy podjąć tak ważną decyzję. 

Mieszkańcy są nieufni takim działaniom i  spekulują czemu ma to służyć.   Działania 

powiatu nie po raz pierwszy są załatwiane w taki sposób na przykładzie podobnym 

rozpatrywano skargę Zbakowa Górnego  gdzie też wprowadzano sprawę 

rozpatrzenia skargi jako dodatkowy punkt. 

Pan Niedźwiedź- Uchwała o zbyciu udziałów była wprowadzona rzeczywiście 

dodatkowo do porządku obrad w dniu sesji 20 listopada 2013r, lecz na wcześniejszej 

sesji nadzwyczajnej w dniu 13 listopada 2013 rada została poinformowana ,że na 

kolejnej sesji może trafić taka uchwała pod obrady rady. Wszystkie komisje zostały 

zapoznane i wyraziły swoje opinie w tej sprawie. Pomimo tego było kilka spotkań 

gdzie omawiano tą sprzedaż. Było spotkanie z liczną grupą pielęgniarek . Zarząd 

powiatu poprosił firmę PCZ o spotkanie  się z radnymi aby przedstawili swoją ofertę 

tak by radni znali jak najwięcej szczegółów.  Dnia 13 listopada b.r. wysłano materiały 

na sesję zaplanowaną 20 listopada i wówczas jeszcze nie było wiadomo czy na 

pewno  PCZ będzie ostatecznie zdecydowane ponieważ robiono jeszcze rozeznanie 

w szpitalu, analizowano zawarte umowy i firma  chciała być pewna jaki zastaje stan.  

Część pracowników szpitala chciała spotkać się z radnymi i firmą PCZ ustalono 

spotkanie o 15.30 i przybyła część zainteresowanych lecz trwające  od godz. 14.00 

spotkanie Zarządu z firmą PCZ przedłużyło się o około 10 min, a po wyjściu z tego 
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spotkania  pracowników szpitala już nie było nie wiadomo z jakich przyczyn. Uważam 

,że jeżeli komuś zależało na spotkaniu  to winien  poczekać.  

Radna Jadwiga Łuczyńska- droga Lubiel Białawy wymaga remontu zagraża 

bezpieczeństwu, a na zgłaszane interpelacje  nie ma żadnej reakcji. Zostało pobite 

lustro na krzyżówce Lubiel Białawy i do dzisiaj to nie zostało zrealizowane. Droga 

Płoski-Lubiel też wymaga remontu. 

Pan Niedźwiedź – na ten rok nie przewiduje się żadnych remontów dróg  na terenie 

powiatu. Zlikwidowano Powiatowy Zarząd Dróg i w dniu wczorajszym wręczono 

wypowiedzenia części pracowników . W przyszłym roku z tego tytułu będzie więcej 

środków na remont dróg w budżecie powiatu. Z przygotowanej analizy kosztów  

remontu dróg  wynika ,że koszt remontu drogi przez powiat wynosi 40 zł natomiast 

wynajmując  firmę prywatną ponosi 25 zł. Powiat 29 listopada 2013r. złoży wniosek 

do Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych we Wrocławiu o 

dofinansowanie  remontu dróg. Jedynie największe dziury w drodze  Pobiel zostaną 

załatane to mogę zadeklarować. 

Pan M.Kutzmann-Czy pan Łaszewski będzie pracował ? 

Pan Niedźwiedź- Tak pan Łaszewski i pan  Deluga to pracownicy administracyjni w 

starostwie w wydziale komunikacji  natomiast 4 pracowników fizycznych będzie w 

zakładzie w Niechlowie, którzy będą zajmowali się wycinką krzaków ponieważ 

naprawy dróg będą zlecane firmom prywatnym. Do budynku po Zarządzie Dróg 

planujemy przenieść Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie by zwolnić byłą 

przychodnię pod potrzeby PCZ z Wrocławia ,które uruchomiłoby swoją  przychodnię . 

Więcej dyskusji nie było wobec tego Pan Przewodniczący podziękował Panu 

Wicestaroście za wyczerpujące informacje i ogłosił przerwę w obradach. 

Przerwa 11.10. do 11.20. 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Wąsosz. 

Pan Przewodniczący obrad  udzielił głosu Panu M. Kozińskiemu- Zastępcy 

Burmistrza , który omówił regulamin utrzymania porządku i czystości w gminie. W 

gminie Wąsosz funkcjonuje Regulamin z dnia 27 grudnia 2012r lecz po rocznym 

funkcjonowaniu i przeanalizowaniu tego regulaminu doszliśmy do wniosku ,żeby 

doprecyzować niektóre zapisy. Całość  systemu pozostaje bez zmian. W nowej treści 

regulaminu precyzujemy kolory pojemników do jakich wrzucane są odpady . Kolor  

żółty przeznaczony na papier i plastik , zielony na szkło i metal ,czarny na pozostałe 

odpady i brązowy na odpady biodegradowalne. Precyzujemy wywóz odpadów gdzie 

odpady z pojemnika zielonego będą wywożone raz  na 2  miesiące w całej gminie. 

Wprowadzamy zapis mówiący o tym ,że jeżeli dzień wywozu odpadów przypada  na 

dzień wolny od pracy  to wywóz odpadów przypada na dzień następny. Projekt 

nowego regulaminu został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Inspektora 
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Sanitarnego w Górze i przedłożony Przewodniczącemu Rady. Ponadto Burmistrz 

składa autopoprawkę do przedłożonego projektu regulaminu  polegającą na :  jako 

poprawka literowa w § 2 ust 1  „ Nr 391” , a powinna być  „pozycja 391”. Druga 

autopoprawka to skreślenie § 15 w całości. Paragraf ten ustala zasady doboru 

objętości zbiorników bezodpływowych  . Ten zapis  był wcześniej w regulaminie i nie 

był zakwestionowany przez służby wojewody  lecz obecnie obawiamy się ,że 

wojewoda może zakwestionować ten zapis ponieważ  zasady doboru objętości  

zbiorników bezodpływowych ustalone są w rozporządzeniu ministra infrastruktury  i 

wprowadzenie dodatkowego zapisu w uchwale  będzie  niepotrzebne. Nie możemy 

uchwalać czegoś do czego nie mamy upoważnienia. Drugi argument to zasady 

doboru objętości zbiorników bezodpływowych nic nam nie dają ponieważ one 

określone są w decyzji o warunkach zabudowy . Decyzją  administracyjną  Burmistrz 

określa jaka powinna być objętość zbiornika na ścieki. Trzeci argument znajduje się 

w części  regulaminu, która odnosi się do minimalnych objętości pojemników na 

odpady. Zapisy paragrafu 15 są nieuzasadnione dlatego proponujemy go wykreślić . 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest pozytywna poinformował Pan 

Jacek Chorostkowski. 

Następnie głos zabrał Pan Koziński- Z-ca Burmistrza, który uzupełnił wcześniejszą 

wypowiedź. Wg systemu gospodarowania odpadami mieszkaniec nie płaci za ilość 

wyprodukowanych odpadów lecz płaci za ilość osób natomiast gmina płaci za ilość 

wywiezionych i składowanych odpadów. Za pierwsze trzy miesiące opłata za odpady 

wystarczała na pokrycie kosztów przez gminę natomiast w miesiącach październik 

listopad i grudzień ilość odpadów wzrasta ze względu na  odpady w formie popiołów.  

W mieście zostaną ustawione dodatkowe pojemniki na popiół , który następnie 

będzie przetransportowany na wysypisko odpadów we Wrzącej Śląskiej jako 

rekultywacja tego wysypiska i takie mamy pozwolenie starosty górowskiego. Będzie 

ustawionych 8  dużych pojemników w Wąsoszu i niektórych większych wsiach. 

Co z osobami, które nie płacą za odpady ? 

Pan Koziński- z-ca Burmistrza prowadzimy kontrole osób fizycznych . Wysłanych 

zostało 445 upomnień i z tych osób pozostało jedynie 145 zaległowiczów . Ponadto 

poinformował, że w dniach 10,11,12 grudnia 2013r. odbędzie się odbiór odpadów 

wielkogabarytowych(zużyte meble, wersalki, szafy ) i mieszkańcy z Wąsosza 

posiadający takie odpady zgłaszają do SZBGKiM natomiast na wsiach mieszkańcy  

zgłaszają to sołtysowi , a sołtys do SZBGKiM i wówczas  samochód pojedzie po takie 

odpady. 

Pan M. Mróz -sołtys wsi Gola W. Górka W. – są osoby, które nie mają pojemników i 

co z nimi ? 

Pan Koziński- z-ca Burmistrza zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach, to właściciel nieruchomości sam wyposaża swoją nieruchomość w 

pojemniki. Gmina zakupiła na początku pojemniki do odpadów, ale  dla tych co nie 
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zadeklarowali segregacji więcej dokupować już nie będzie i każdy musi zaopatrzyć 

się sam. Pomimo tego ,że ktoś nie posiada pojemników to musi zapłacić za odpady, 

których nawet nie odstawia. Burmistrz ma  upoważnienia ustawowe do ściągnięcia tej 

opłaty . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

 Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę w 

sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Wąsosz. 

                                                    Uchwała Nr XXXI/212/13 to zał. Nr 6 

 
Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Górowskiemu 

Pan Zb. Stuczyk –Burmistrz Wąsosza  poinformował ,że projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Górowskiemu dotyczy udzielenia pomocy 
finansowej na zakup agregatu do  napełniania aparatów tlenowych tlenem dla 
Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Górze w kwocie 5000 zł . Sprężarka 
kosztuje 35 000 zł  i  będzie służyła Komendzie w Górze i naszym jednostkom straży 
pożarnych. 

 Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego była jednomyślnie 
pozytywna. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

 Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Górowskiemu. 

                                                Uchwała Nr XXXI/213/13 to zał. Nr 7 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu Gminy Wąsosz” 
 

Projekt uchwały został przedstawiony przez pana Zb.Stuczyka Burmistrza Wąsosza, 
który poinformował ,że pomoc uzdolnionym dzieciom i młodzieży funkcjonuje już od 3 
lat. Projekt ten daje możliwość pomocy dzieciom i młodzieży osiągającej inne 
sukcesy  niż wysokie wyniki w nauce dlatego  proponuje się  przyjecie  lokalnego  
programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży. 

Komisja Oświaty Kultury Zdrowia i Sportu  wyraziła pozytywna opinię do 
przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

 Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
dzieci i młodzieży z terenu Gminy Wąsosz. 
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                                                Uchwała Nr XXXI/214/13 to zał. Nr 8 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania opisu granic obwodów 
głosowania do stanu faktycznego w mieście Wąsosz. 
 
Projekt uchwały omówiła Pani Maria Michta sekretarz Gminy. Poinformowała ,że  
w związku z utworzeniem nowych ulic dostosowuje się opis granicy obwodu 
głosowania polegający na dopisaniu do obwodu głosowania nr 2 z siedzibą Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Wąsoszu ul. Krzywa 11 ulic: Azaliowa, Jaśminowa, 
Kalinowa. 
Dyskusji nie było wobec tego Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i 
poddał pod głosowanie rady 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie dostosowania granic obwodów głosowania do stanu faktycznego w 
mieście Wąsosz. 
 
                                                Uchwała Nr XXXI/215/13 to zał. Nr 9 

 
Ad 9 Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania opisu granic okręgów 
wyborczych do stanu faktycznego w mieście Wąsosz 
 
 Pani Maria Michta sekretarz Gminy poinformowała ,że w  związku z utworzeniem 
nowych ulic dostosowuje się opis granic okręgów wyborczych polegający na dodaniu 
do okręgu wyborczego nr 6 w mięście Wąsosz ulic: Azaliowa, Jaśminowa, 
Kalinowa. 
 
Dyskusji nie było wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i 
poddał pod głosowanie rady 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie dostosowania opisu granic okręgów wyborczych do stanu faktycznego 
w mieście Wąsosz. 
. 

                                                Uchwała Nr XXXI/216/13 to zał. Nr 10 

Ad 10  i Ad 11 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej gminy Wąsosz na lata 2013-2023. oraz podjęcie uchwały w sprawie 
zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2013r. 
 
Projekt uchwały w sprawie WPF i zmian budżetu gminy Wąsosz na 2013r. 
przedstawiła Pani Jadwiga Rodzewicz skarbnik Gminy. Poinformowała ,że zmiana 
WPF podyktowana jest zmianami budżetu, a zmiany te  polegały one na : 
1.zwiększeniu dochodów własnych z następujących tytułów: 
- podatku dochodowego od osób prawnych, 
- odsetek od nieterminowych wpłat podatków i opłat, 
- wpływów z różnych opłat ( koszty upomnienia), 
z przeznaczeniem na: 
- zmniejszenie dochodów z tytułu podatku rolnego od osób prawnych, 
2.zwiększeniu dochodów z tytułu dotacji na realizację zadań w zakresie wychowania 
przedszkolnego w 2013 r.  
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3. zwiększeniu dochodów  i wydatków z tytułu bezzwrotnej pomocy finansowej 
otrzymanej od ANR we Wrocławiu na remont przejętych od Agencji 
mieszkań zgodnie z aneksem nr 1. w kwocie 5 984,66 zł, 
4. zwiększeniu dochodów i wydatków z tytułu dotacji na pomoc finansową 
realizowaną na podstawie rządowego programu wspierania osób 
uprawnionych do świadczeń pielęgnacyjnych,  
5. zwiększeniu dochodów z tytułu podziału rezerwy części oświatowej subwencji 
ogólnej na dofinansowanie wyposażenia w sprzęt szkolny i pomoce 
dydaktyczne pomieszczeń nowo-wybudowanych obiektów szkół i placówek 
oświatowych lub obiektów pozyskanych w wyniku umów najmu lub 
użyczenia oraz nowych pomieszczeń do nauki, pozyskanych w wyniku modernizacji 
lub adaptacji pomieszczeń nie wykorzystywanych na cele dydaktyczne, 
6.zwiększeniu dochodów i wydatków z tytułu pomocy finansowej udzielanej przez 
ANR we Wrocławiu z przeznaczeniem na zadanie pn. „Modernizacja 
drogi gminnej w m. Kamień Górowski”, 
7. zmniejszeniu dochodów i wydatków z tytułu dotacji na opłacanie składki na 
ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające świadczenia pielęgnacyjne, 
8. zmniejszeniu dochodów i wydatków z tytułu dotacji na wypłaty świadczeń 
rodzinnych 
9. zmniejszeniu dochodów tytułu wpłat realizowanych w zakresie ochrony 
środowiska, 
10. zwiększeniu wydatków w kwocie 1 877,98 zł z tytułu zakończenia realizacji 
programu w ramach działania 9.1 „Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie 
wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty” Projekt 
systemowy „Nowy start- Radosne nauczanie”, 
11. przeniesieniu środków między działami, rozdziałami i paragrafami w wydatkach 
bieżących dotyczących: dróg gminnych, administracji publicznej, bezpieczeństwa 
publicznego, oświaty i wychowania, pomocy społecznej,edukacyjnej opieki 
wychowawczej, 
12. przeniesieniu środków z rezerwy ogólnej na zakup usług pozostałych w 
oświetleniu ulicznym, 
13. zwiększeniu środków na wydatki związane z obsługą długu, 
14. zwiększeniu wydatków na zadanie inwestycyjne pn. „ Dotacja dla Starostwa 
Powiatowego na zakup agregatu do ładowania butli powietrznych dla 
Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Górze”. 
 
Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego była jednomyślnie 
pozytywna do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
gminy Wąsosz na lata 2013-2023. oraz projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy Wąsosz na 2013r.- poinformowała  Pani Agnieszka Ajchenlaub- Przew. 
Komisji. 
 

Dyskusji nie było. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie WPF  i poddał pod głosowanie 

Rady. 

 Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wąsosz na lata 2013-
2023. 
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                                                    Uchwała XXXI/217/13 to zał nr 11 
Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy Wąsosz na 2013r.  i poddał pod głosowanie Rady. 

 Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie  zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2013r. 
                                                                    Uchwała Nr XXXI/218/13 to zał. nr 12 
Ad 12. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Pan Przewodniczący Rady  poinformował radnych , że w dniu 29 listopada 2013r. o 

godz. 12.00 zwołuje wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady w sprawie omówienia 

i zaopiniowania projektu budżetu gminy Wąsosz na 2014r dlatego ,że sesja 

budżetowa zaplanowana została  na 17 grudnia 2013r. 

 

Ad 13. Odpowiedzi na interpelacje. 

Brak odpowiedzi Burmistrza  ze względu na to ,że wszystkie interpelacje dotyczyły 
powiatu i odpowiadał na nie Pan Paweł Niedźwiedź –Wicestarosta Powiatu. 
 
Ad 14. Wolne głosy i wnioski. 

Radna Lorenc Bogusława – zapytała dlaczego tak często nie świecą lampy na 

wsiach i sołtysi muszą kilkakrotnie zgłaszać awarię?. 

Pan Burmistrz wyjaśnił ,że  wydatki na oświetlenie uliczne rocznie kształtują się w 

granicach  300.000 zł. Za konserwację tj wymianę 1 żarówki gmina ponosi koszty 

5.431 zł  dlatego zbieramy kilka zgłoszeń, aby połączyć kilka awarii  tym samym 

zmniejszyć koszt naprawy. 

 

Pan Mieczysław Mróz – sołtys wsi Gola W. Górka W. – wnioskował o budowę 

świetlicy w Goli W. ponieważ  jest to miejscowość rozwojowa  buduje się dużo 

domów, a nie ma miejsca na zorganizowanie zebrania czy tez innych spotkań. 

Ponadto zgłosił potrzebę  zakupu i montażu  tablicy ogłoszeń do miejscowości. 

Podmieście ,które wchodzi w skład sołectwa Gola Wąsoska i Górka Wąsoska. 

 

Ad 15 . Zakończenie. 

   W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący 

Rady wypowiedział słowa „ zamykam XXXI sesję  Rady Miejskiej Wąsosza” 

Podziękował zebranym za udział w sesji.  

Protokołowała ; K. Szejnkienig 


